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ΕΡΩΤΗΣΗ 

 
Προς τους Υπουργούς: 

1. Οικονομικών, κ. Χ. Σταϊκούρα 

2. Εσωτερικών, κ. Μ. Βορίδη 

3. Υγείας, κ. Θ. Πλεύρη 

ΘΕΜΑ: «Κραυγή αγωνίας από τους παλιννοστούντες ομογενείς για τα 

στεγαστικά τους δάνεια» 

Αδικαιολόγητη είναι η παρατηρούμενη εγκατάλειψη από την πολιτεία των 

δανειοληπτών παλιννοστούντων ομογενών από τις χώρες της πρώην Σοβιετικής 

Ένωσης, από τη στιγμή που η εθνική συλλογική βούληση για την στεγαστική 

αποκατάσταση της συγκεκριμένης κατηγορίας πολιτών, όπως αυτή 

αποτυπώθηκε με σειρά νομοθετικών ρυθμίσεων κατά τις προηγούμενες 

δεκαετίες, ουσιαστικά, παραμένει αμετάβλητη. 

Ειδικότερα, την τελευταία περίοδο ανακύπτει σοβαρός κίνδυνος απώλειας της 

κύριας κατοικίας χιλιάδων παλιννοστούντων ομογενών, εκ των περίπου 40.000 

δικαιούχων που έλαβαν δάνεια ως €60.000 για την στεγαστική τους 

αποκατάσταση στο πλαίσιο κρατικού προγράμματος κατά τα έτη 1990-2004, με 

επιδότηση του επιτοκίου, επιδότηση μέρους του κεφαλαίου, καθώς και την 

εγγύηση του Ελληνικού Δημοσίου στο 100% του ποσού του δανείου. 

Συγκεκριμένα, εις βάρος της ανωτέρω κατηγορίας δανειοληπτών και όπως 

καταγγέλλει μεγάλος αριθμός των συλλογικών τους οργανώσεων, όπως η 

Παμποντιακή Ομοσπονδία Ελλάδος, η Πανελλήνια Συντονιστική Επιτροπή 

Επαναπατριζόμενων Ελλήνων – Ποντίων, η Ομοσπονδία Ποντιακών Σωματείων 

και Συλλόγων Ομογενών Παλιννοστούντων Μακεδονίας – Θράκης, η Πανελλήνια 

Ποντική Ένωση Επιστημόνων Παλιννοστούντων και το Σωματείο Ελλήνων 

Ομογενών Χαλκιδικής «Η Νίκη», έχει αρχίσει επί της ουσίας η σε βάρος τους 
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διαδικασία αναγκαστικής εκτέλεσης, παρότι τα δάνειά τους τελούν υπό την 

εγγύηση του ελληνικού δημοσίου. 

Επιπροσθέτως, οι εν λόγω πολίτες πέραν των ανυπέρβλητων δυσχερειών στην 

αποπληρωμή των στεγαστικών τους δανείων και την αφόρητη πίεση που 

δέχονται από τα πιστωτικά ιδρύματα, καλούνται να αντιμετωπίσουν και σειρά 

ζητημάτων που έχουν ανακύψει σε σχέση με τις συντάξεις τους από τον ΕΦΚΑ 

και τα επιδόματα του ΟΠΕΚΑ. 

Κατόπιν τούτων και επειδή οι μείζονες κοινωνικές και οικονομικές μεταβολές 

λόγω της οικονομικής, όσο και της πανδημικής κρίσης, με το συνεπακόλουθο 

«τσουνάμι» του πληθωρισμού και της ακρίβειας έχουν ανατρέψει κάθε 

οικονομικό σχεδιασμό της εν λόγω κατηγορίας συμπατριωτών μας. 

Επειδή η εξεύρεση δίκαιης και βιώσιμης λύσης σε σχέση με τα παραπάνω 

ζητήματα που αντιμετωπίζουν οι παλιννοστούντες ομογενείς από τις χώρες της 

πρώην Σοβιετικής Ένωσης αποτελεί ζήτημα μείζονος  κοινωνικής σημασίας. 

Επειδή διαχρονικά οι κρατικές πολιτικές είχαν στόχο την ενσωμάτωση των 

συγκεκριμένων πληθυσμών και η συγκεκριμένη επιδίωξη εξ’ όσων γνωρίζουμε 

παραμένει αμετάβλητη. 

Ερωτώνται οι αρμόδιοι Υπουργοί: 

1. Είναι σε γνώση τους οι πρακτικές της Εθνικής Τράπεζας και των 

συνεργαζόμενων με αυτή διαχειριστών απαιτήσεων και εισπρακτικών 

εταιρειών, έναντι της συγκεκριμένης κατηγορίας πολιτών; 

2. Εξετάζεται ο διαχωρισμός των συγκεκριμένων δανείων από τα υπόλοιπα 

κόκκινα δάνεια και η κατά προτεραιότητα αντιμετώπισή τους; 

3. Εξετάζεται η δυνατότητα παροχής ρύθμισης των δανείων των 

ενδιαφερομένων στη βάση της επιτυχούς ρύθμισης των δανείων του πρώην 

ΟΕΚ; 

4. Υπάρχει κάποια ειδικότερη πρόβλεψη, σε σχέση με το αίτημα παροχής 

ιατροφαρμακευτικής περίθαλψης από τον ΕΟΠΥΥ για τους ανασφάλιστους 

υπερήλικες παλιννοστούντες; 

5. Εξετάζεται η άρση οποιουδήποτε χρονικού ορίου διαμονής στη χώρα ως 

προϋπόθεση συνταξιοδότησης, τόσο για τους ανασφάλιστους υπερήλικες 

του ΟΠΕΚΑ, όσο και για τους ασφαλισμένους του ΕΦΚΑ; 

6. Εξετάζεται η κατάργηση των δεσμευτικών όρων «μην δικαιούται» και «μην 

λαμβάνει» από την χώρα προέλευσης σε ό,τι αφορά ασφαλιστικά ζητήματα, 

καθώς επίσης και η επιστροφή των δεσμευθέντων και κατασχεθέντων 
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χρημάτων που είχαν χορηγηθεί επειδή ορισμένοι παλιννοστούντες 

διαθέτουν προσωπικό Αριθμό Ασφάλισης στη χώρα προέλευσης τους; 

7. Υπάρχει κάποιος σχεδιασμός από πλευράς της Πολιτείας για την 

ικανοποίηση των ανωτέρω δίκαιων αιτημάτων των παλιννοστούντων σε 

συγκεκριμένο χρονικό ορίζοντα; Αν ναι, ποιος είναι αυτός; 

 

Ο ερωτών βουλευτής 
 

Μιχάλης Κατρίνης  
 
 




